
 

P R O T O K Ó Ł  NR   III/10 

Z III SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w  dniu 10 lutego 2011r.  

 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 
Zakończenie obrad: godz. 18:00 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  15 tj. 100%  
 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek      Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Irena Sotomska     Skarbnik Gminy  
5. Agata Zawadzka-Kowalska  Radca Prawny 
6. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  

 
1. Otwarcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady III sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad.   Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktu 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego stanu 

technicznego dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie gminy Stare Babice”. Projekt 
uchwały w tej sprawie wpłynął do niego od radnych. Punkt ten zaproponował wprowadzić 
jako punkt 17.  
  
Przewodniczący Rady Gminy poddał swój wniosek pod głosowanie  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z 
przyjętą zmianą  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 
radnych.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z II sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2011-2020. 
7. Rozpatrzenie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej;  
b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
f)    głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

8. Zapoznanie ze sprawozdaniem  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do realizacji 
projektów w ramach w ramach Poddziałania 7.1.1 Program Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Bliznem 
Łaszczyńskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 

urzędowych za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zakresu i 

formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I półrocze roku 
budżetowego 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 2011. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zatwierdzenie na rok 2011 planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy na  

2011 rok. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego stanu 

technicznego dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie gminy Stare Babice 
18. Zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad. 
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3. Przyjęcie protokółu z II sesji Rady Gminy. 
 
Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z II  sesji rady gminy, przy 
obecności 15 radnych.  

 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po II sesji: 

− otrzymał do wiadomości pismo od Pana Zatorskiego skierowane do Wójta Gminy 
dotyczące zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 65  
i 66/1 we wsi Wojcieszyn i pismo skargę na pracownika Urzędu oraz  pismo o cofnięciu 
skargi, 

− otrzymał od Pana Kazimierza Dymka wniosek dotyczący opracowania projektu  
i ufundowania sztandaru Gminy Stare Babice, pismo to przekazał do Komisji Oświaty, 
Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja na swoim posiedzeniu zapoznała 
się z wnioskiem, przedyskutowała sprawę i postanowiła skierować wniosek do Wójta 
Gminy z prośbą o przedstawienie procedury prawno-organizacyjnej, w tym rozpoznanie 
wysokości kosztów projektu i zakupu sztandaru, 

− otrzymał wniosek od Pana Jacka Gess w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Blizne 
Łaszczyńskiego, udzielił zainteresowanemu odpowiedzi, kto może występować z 
wnioskiem o nadanie nazwy ulicy, zgodnie z uchwałą w sprawie zasad stosowanych przy 
nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz drogom wewnętrznym 
w gminie Stare Babice, w związku z udzieloną odpowiedzią otrzymał wniosek od Rady 
Sołeckiej Blizne Łaszczyńskiego w sprawie nadania nazwy ulicy, wniosek ten skierował do 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej w celu wydania opinii, 
Komisja wydała pozytywną opinię, wniosek skierował do Wójta w sprawie przygotowania 
projektu uchwały- projekt uchwały jest w dzisiejszym porządku obrad, 

− uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

− uczestniczył w zebraniu wiejskim w Janowie, 

− uczestniczył u Wojewody Mazowieckiego w spotkaniu z udziałem Komendanta 
Stołecznego Policji, Mazowieckiego Wojewódzkiego Komendanta Straży Pożarnej, 
dyrektora Wydziału Zdrowia Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego, przedstawiciela 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, 

− opracował projekt planu pracy Rady Gminy na rok 2011- projekt uchwały jest w 
dzisiejszym porządku obrad, 

− otrzymał od 6 radnych projekt uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego 
stanu technicznego dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie gminy Stare Babice, 
projekt skierował do prawnika w celu dokonania oceny jej  pod kątem prawno-
formalnym, po pozytywnym zaopiniowaniu projekt uchwały jest w dzisiejszym porządku 
obrad, 

− podjął działania do zwołania III sesji  Rady Gminy, 

− zwołał dwa posiedzenia wspólnych komisji, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację dotyczącą reklamowania od 

obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej w razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny. 



  Protokół Nr III/10 
 

 

 

Strona  4 z 17 
 

Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 21 listopada 1967r. o powszechnym obowiązku obrony 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz  Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 21 września 2004r.  

w sprawie reklamowania od obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej w razie ogłoszenia 

mobilizacji i w czasie wojny, Wójt Gminy sporządził zawiadomienie o reklamowaniu radnych od 

obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej w razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny 

(imienny wykaz osób), który przesłał do właściwego ze względu na miejsce zamieszkania Wojskowego 

Komendanta Uzupełnień (WKU Warszawa – Ochota). Reklamowanie jest to zwolnienie żołnierza 

rezerwy z obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej  w razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie 

wojny, a zachowuje ważność na czas wykonywania mandatu (radnego, posła, senatora) lub 

zajmowania stanowiska pracy (w gminie: wójta, zastępcy wójta, sekretarza i skarbnika gminy). 

Wojskowy Komendant Uzupełnień Warszawa zwolnił osoby ujęte  w zawiadomieniu z obowiązku 

pełnienia czynnej służby wojskowej w razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny. Zgodnie z art. 11 

ust. 2 ww. rozporządzenia,  osoba reklamowana od obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej w 

razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny, potwierdza fakt uzyskania informacji o reklamowaniu, 

czytelnym podpisem na odesłanym przez Wojskowego Komendanta Uzupełnień egzemplarzu 

zawiadomienia. Reklamowani Panowie Radni zostaną poproszeni o złożenie podpisów w czasie 

przerwy. 

 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 

� brał udział w posiedzeniu RN GPK Eko-Babice sp. z o.o., 

� zorganizował naradę z udziałem Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego, 
przedstawicieli gmin: Łomianki, Izabelin, Ożarów Maz. i ZTM ws. uruchomienia 
komunikacji pomiędzy wym. gminami i siedzibą starostwa,  

� zwołał posiedzenie Kapituły gminnej nagrody „Babinicz”, 

� przeprowadził negocjacje z przedstawicielami firmy „Zambet” ws. zawarcia ugody dot. 
wzajemnych rozliczeń wynikających z kontraktu na wykonanie przedszkola gminnego w 
Bliznem Jasińskiego,  

� podpisał akt notarialny na nabycie od Parafii Rzymskokatolickiej w Starych Babicach 
działek nr ew. 633/9 i 633/17 o łącznej pow. 228 m2 położonych we wsi Stare Babice,  

� przeprowadził naradę z przedstawicielem Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń 
Melioracyjnych ws. stanu i planów konserwacji ogólnych urządzeń melioracyjnych,  

� przeprowadził kolejną turę negocjacji z przedstawicielami firmy „Zambet” ws. zawarcia 
ugody dot. wzajemnych rozliczeń wynikających z kontraktu na wykonanie przedszkola 
gminnego w Bliznem Jasińskiego, 

� brał udział w posiedzeniu Zarządu Gminnej Spółki Wodnej, 

� brał udział w spotkaniu przedstawicieli samorządów Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego z posłami na Sejm RP, 

� przeprowadził naradę ws. prac interwencyjnych w związku z licznymi podtopieniami w 
całej gminie oraz ws. przygotowań do prac konserwacyjnych urządzeń melioracyjnych,  

� podpisał notarialnie pełnomocnictwa do wykonywania zadań dla zastępcy wójta gminy 
pana Marcina Zająca,  

� przeprowadził naradę z Prezesem Zarządu MPO ws. wspólnych działań dot. rekultywacji 
wysypiska Radiowo,  

� uczestniczył w posiedzeniu GKRPA, 
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� zorganizował naradę przedstawicieli naszego samorządu z dyr. MZDW ws. stanu dróg 
wojewódzkich w naszej gminie i perspektyw ich modernizacji, 

� oddelegował zespół urzędników ds. związanych z usunięciem szkód spowodowanych 
przez wykonawcę GDDKiA węzła „Warszawska” trasy S-8, 

� przeprowadził naradę z wykonawcą aktualizacji miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 

� podpisał umowę na dofinansowanie budowy placu zabaw w ramach działań LGD,  

� uczestniczył w spotkaniu przedstawicieli samorządów z Wojewoda Mazowieckim, 

� uczestniczył w spotkaniu przedstawicieli samorządów sąsiadujących z Warszawą z 
przedstawicielami Biura Inwestycji m.st. Warszawa, MZDW i GDDKIA ws. inwestycji 
infrastrukturalnych na styku Warszawy i gmin ościennych,  

� oddelegował zespól pracowników do konsultacji projektu modernizacji drogi 
wojewódzkiej wyk. przez gminę  z dyrekcją MZDW.  

 
Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 6/10  w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Stare 
Babice  

Zarządzenie Nr 7/10  w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok.  
Zarządzenie Nr 8/10  w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok.  
Zarządzenie Nr 9/10  w sprawie dostosowania planu finansowego Urzędu Gminy Stare 

Babice  
Zarządzenie Nr 10/10  w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości w Urzędzie 

Gminy Stare Babice  
Zarządzenie Nr 11/11  w sprawie powołania Zastępcy Wójta Gminy Stare Babice 
Zarządzenie Nr 12/11  w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia ustnego przetargu 

nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości gminnych położonych 
we wsi Mariew  

Zarządzenie Nr 13/11  w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia ustnego przetargu 
nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości gminnych 

Zarządzenie Nr 14/11  w sprawie zmian do regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy 
Stare Babice  

Zarządzenie Nr 15/11 w sprawie wprowadzenia instrukcji bezpieczeństwa pożarowego w 
budynkach Urzędu Gminy Stare Babice  

Zarządzenie Nr 16/11   w sprawie powołania Komisji Przetargowej lokalu mieszkalnego 
wchodzącego w skład mieszkaniowego zasobu Gminy. 

Zarządzenie Nr 17/11   w sprawie powołania Zespołu Opiniującego wyłonienie ofert na 
realizację zadań Gminy Stare Babice z zakresu upowszechniania 
kultury fizycznej i sportu w 2011r.  

Zarządzenie Nr 18/11  w sprawie powołania Zespołu opiniującego wyłonienie oferty na 
realizację zadania Gminy Stare Babice z zakresu pomocy społecznej 
w 2011r. 

Zarządzenie Nr 19/11  w sprawie uchylenia zarządzenia  
Zarządzenie Nr 20/11 w sprawie ogłoszenia konkursu ofert na realizację zadań publicznych 

Gminy Stare Babice z zakresu kultury i sztuki  
Zarządzenie Nr 21/11  w sprawie powołania Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  
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Zarządzenie Nr 22/11  w sprawie uchylenia zarządzenia  
Zarządzenie Nr 23/11  w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań 

publicznych Gminy Stare Babice z zakresu kultury i sztuki 
 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II sesji. 
Poinformował, że rada gminy na II sesji podjęła 6 uchwał, uchwały realizowane są 
następująco: 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2010r.  

- uchwała zrealizowana, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym,  
- uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

- uchwała w trakcie realizacji, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym.  
Pozostałe cztery uchwały podjęte na II sesji nie wymagały realizacji przez wójta.  
 
Radny A. Kotwicki poprosił o przybliżenie szczegółów spotkania w Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad i Mazowieckim Zarządzie Dróg.  
 
Wójt odnośnie spotkanie w MZDW poinformował, że: 
- spotkanie odbyło się 20 stycznia, uczestniczyła w nim liczna delegacja, włącznie z radną 
Klaudyna Panią Barbarą-Pruszkowską,  
- Dyrektor obiecał zająć się drogą 898,  
- Zarząd Transportu Miejskiego wystąpił z pismem informującym o zawieszeniu kursów 
autobusów w przypadku braku poprawy stanu drogi, 
- została przekazana do MZDW dokumentacja budowy drogi,  
- jutro odbędzie się spotkanie na temat ostatnich uwag do projektu,  
- jak zostanie wydane pozwolenie na budowę to MZDW zrobi wszystko aby nadać priorytet 
remontowi drogi.  
 
Zastępca Wójta M. Zając  udzielił następujących informacji dotyczących spotkania w sprawie 
trasy S8: 
- spotkanie odbyło się 21 stycznia z Dyrektorem Dmochowskim,  
- głównym tematem spotkania było usytuowanie basenu zlewowego przy prywatnej posesji 
i niezachowanie odległości od istniejącego budynku mieszkalnego, jest tylko 2,5m a powinno 
być 8m, posesja przy basenie zostanie wykupiona, właściciel złożył stosowne dokumenty,  
- poruszano także temat modernizacji dróg gminnych, którymi poruszali się wykonawcy trasy 
S8, ustalono że ich stan zostanie przywrócony do stanu sprzed budowy trasy,  
- podniesiono temat oczyszczenia rowu melioracyjnego, do którego są odprowadzane wody z 
trasy.   
 
Radny T. Szuba poprosił o informacje na temat spotkania z przedstawicielami 
Wojewódzkiego Zarządu Melioracji, spytał czy zarząd chce partycypować w kosztach 
poprawy stosunków wodnych na terenie gminy.  
 
Wójt poinformował, że spotkanie dotyczyło uzgodnienia zakresu prac na rowach głównych. 
Prezes Katarasińska nie mogła dać konkretnej odpowiedzi jaki zakres będzie mogła wykonać, 
z uwagi na brak budżetu. Ustalono, że MZMiUW wykonana taki zakres prac na jaki pozwoli 
budżet, a gmina resztę dofinansuje aby na całym rowie Zaborowskim została 
przeprowadzona konserwacja i poprawiona płynność. Ponadto dokonano kolejnych 
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uzgodnień dotyczących perspektywicznej budowy zbiornika retencyjnego na terenie gminy 
Ożarów, który poprawiłby stosunki wodne na terenie gminy.  Odbyło się również spotkanie z 
Wójtem  Malarowskim i Dyrektorem Kampinoskiego Parku Narodowego nt. konserwacji 
rowów przebiegających przez park, uzyskano zapewnienie, że będzie można dokonywać 
konserwacji urządzeń na koszt gminy, za zgodą parku.   
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że wykonawca trasy S8 nie wykonał przynajmniej  dwóch 
przepustów, które miały służyć mieszkańcom i Eko-Babicom do położenia kanalizacji i 
wodociągu. Ponadto rów Z-7 został częściowo zniszczony. Spytał czy były rozmowy na ten 
temat?   
 
Zastępca Wójta M. Zając odpowiedział, że rozmawiano o dwóch przepustach, urzędnicy 
mają sprawdzić czy są w projekcie, jeżeli są to wykonawca będzie musiał je wykonać. 
Odnośnie rowu melioracyjnego ustalono, że ich stan ma być przywrócony.  
 
Radny S. Sumka spytał czy na spotkaniu z Dyrektorem MZDW rozmawiano o poszerzeniu 
skrzyżowania ulic Warszawskiej i Lazurowej.  
 
Wójt wyjaśnił, że to skrzyżowanie podlega pod M.St. Warszawa, MZDW wykonało odcinek 
drogi będący w ich władaniu. Dodał, że na wczorajszym spotkaniu dotyczącym inwestycji na 
styku miasta i gmin podwarszawskich, przedstawiciel Biura Inwestycji Warszawy zapewnił, że 
poszerzenie tego skrzyżowania jest realne w bieżącym roku.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2011-2020. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że ustawa o finansach publicznych wprowadziła 
obowiązek opracowania wieloletniej prognozy finansowej. Uchwałę w tej sprawie 
przedstawia się wraz z projektem uchwały budżetowej Radzie Gminy i Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej. Radni otrzymali projekt uchwały wraz z autopoprawką i opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. Uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji. Na 
wspólnym posiedzeniu Skarbnik Gminy zgłosiła następująca autopoprawkę na stronie  7 w 
załączniku nr 1 – rok 2009, drugi wiersz zamiast kwoty 30 279,47zł powinna być kwota 
60 279,47zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę na błąd w § 1 projektu uchwały – zamiast roku 
„2010” powinien być rok „2020” 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/9/11 - w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2011-2010  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu, przy obecności 15 radnych  
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7. Rozpatrzenie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011: 
 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały budżetowej został 
omówiony na 2 wspólnych posiedzeniach komisji.  Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 
8 lutego Skarbnik Gminy zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały: 
- w uzasadnieniu na stronie 6 w dziale 600 – Transport i łączność dopisano rozdział Drogi 

powiatowe w kwocie 414 282,00zł oraz dokonano korekty kwoty z 4 250 342,00zł na 
kwotę 3 400 342,00zł, 

- w uzasadnieniu na stronie 7 w dziale 750 – Administracja publiczna rozdziale 75023 – 
Urzędy gmin kwotę 6 565 845,00zł pomniejszono o kwotę 120 100,00zł, 

- w uzasadnieniu na stronie 8 dodano dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki 

związane z ich poborem w kwocie 120 100,00 są to wydatki związane z poborem 
podatków, opłat i niepodatkowych należności budżetowych. 

Zmiany zostały uwzględnione również w wersji tabelarycznej.  
  
Przewodniczący Rady Gminy przed odczytaniem uchwały budżetowej zgłosił wniosek o 
nieodczytywanie uzasadnienia do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały budżetowej  
 

b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pani A. Kaczurba odczytała 
opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu (opinia stanowi załącznik nr 1 do 
protokółu).   
 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (opinia 
stanowi załącznik nr 2 do protokółu). 
 

d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała 
projekt budżetu na 2011r. pozytywnie z uwagą. Uwaga RIO została uwzględniona w 
ostatecznym projekcie budżetu. Poza tym wszystkie Komisje Rady Gminy zaopiniowały 
projekt budżetu pozytywnie, dlatego Wójt nie musi zajmować stanowiska do opinii RIO i 
Komisji. Po uchwaleniu budżetu jednolity tekst zostanie przekazany radnym.    
 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni nie wnieśli poprawek do projektu 
budżetu, wszystkie Komisje Rady Gminy wydały pozytywne opinie, ponadto Regionalna Izba 
Obrachunkowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej.  W dyskusji można 
zabierać głos dotyczący tylko wyjaśnień.  

 
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

 
Przewodniczący rady gminy w związku z tym, że w punkcie „a” odczytał uchwałę budżetową 
złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami i poddał go 
pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/10/11 - Budżet Gminy Stare Babice na 2011 rok  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu, przy obecności 15 radnych.  
 
8. Zapoznanie ze sprawozdaniem  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
gminę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy Karta 
Nauczyciela organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 
przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym wydatków na 
wynagrodzenia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego.  
Sprawozdanie zostało sporządzone zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej 
z dnia 13 stycznia 2010r. oraz przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Radzie Gminy. 
Sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Spytał czy są pytania? 
 
Radni nie zadali pytań.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do 

realizacji projektów w ramach w ramach Poddziałania 7.1.1 Program Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały dotyczy kontynuacji 
programu „Moja przyszłość w moich rękach – upowszechnianie aktywnej integracji 
społecznej w Gminie Stare Babice” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki oraz 
zatwierdzenia wkładu własnego w wysokości 12.600,00zł  
Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/11/11 - w sprawie przystąpienia gminy Stare Babice do 

realizacji projektów w ramach Poddziałania 7.1.1 
Program Operacyjny Kapitał Ludzki  

- podjęta została w głosowaniu 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie 
brał udziału w głosowaniu).  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Bliznem Łaszczyńskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie ulicy 
położonej w Bliznem Łaszczyńskiego nazwy – Św. Mikołaja. Projekt uchwały został 
przygotowany zgodnie z nową procedurą, przyjętą uchwałą w sprawie zasad stosowanych 
przy nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz drogom 
wewnętrznym w Gminie Stare Babice.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/12/11 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Blizne 

Łaszczyńskiego  
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 
(1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji i zakłada powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej do 
inwentaryzacji mienia w celu wystąpienia o ich komunalizację. Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zgłoszona została poprawka do podstawy prawnej. Ponadto zaproponowano 
następujący skład komisji 

1) radny Adam Kotwicki, 
2) radny Henryk Kuncewicz, 
3) radny Tadeusz Wiśniewski. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał kandydatów czy wyrażają zgodę na kandydowanie do 
składu Komisji Inwentaryzacyjnej.  
 
Radny A. Kotwicki wyraził zgodę na kandydowanie. 
Przewodniczący Rady Gminy wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny T. Wiśniewski wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy są inne kandydatury.  
 
Radny T. Szuba spytał dla których nieruchomości zostaną sporządzone karty 
inwentaryzacyjne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że inwentaryzacji podlegać będą nieruchomości 
zlokalizowane w Koczargach Starych, Bliznem i Borzęcinie.  
 
Radny K. Szuba zgłosił Panią Barbarę Pruszkowską-Kubel do składu Komisji 
Inwentaryzacyjnej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy spytał radną B. Pruszkowską-Kubel czy wyraża zgodę na 
kandydowanie.  
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Radna B. Pruszkowska-Kubel wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/13/11 - w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej  
- podjęta została w głosowaniu  jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”, przy obecności 15 radnych.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 

urzędowych za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada uzupełnienie 
uchwały podjętej w czerwcu 2010r. o wprowadzenie biletów miesięcznych, w związku  
z planowanym wprowadzeniem autobusu  tzw. lokalnych linii uzupełniających. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/14/11 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen 

urzędowych za usługi przewozowe lokalnego 
transportu zbiorowego    

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu  jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zakresu i 

formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I półrocze roku 
budżetowego 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały wynika z nowej ustawy o 
finansach publicznych związanej z wieloletnią prognoza finansową.  
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie § 1 i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/15/11 - zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zakresu i 

formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego Samorządowej Instytucji Kultury zza I 
półrocze roku budżetowego  

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 

2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali plan pracy Rady Gminy. Nie 
zostały zgłoszone wnioski do tego planu.  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie załącznika do projektu 
uchwały  i poddał go pod głosowanie.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/16/11 - w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 

2011  
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zatwierdzenie na rok 2011 planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisja Rewizyjna opracowała plan kontroli 
na 2011. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
zaproponował wykreślenie z kontroli tematu „Kontrola kompleksowa w Szkole Podstawowej 

im. Henryka Sienkiewicza z siedzibą w Starych Babicach przy ul. Polnej 40”, a w jego miejsce 
umieszczenie tematu „Kontrola wykorzystania dotacji gminnej przez Gminną Spółkę Wodną 

„Babice”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie załącznika do projektu uchwały i 
poddał swój wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/17/11 - w sprawie zatwierdzenia na rok 2011 planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej  
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Gminy na  2011 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że każda Komisja opracowała plan pracy. Plany 
zostały omówione na posiedzeniach Komisji, zgłoszono wnioski, które zostały rozpatrzone.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie załączników do projektu uchwały i 
poddał swój wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/18/11 - w sprawie przyjęcia na rok 2011 planów pracy Komisji  
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego stanu 

technicznego dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie gminy Stare Babice.  
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został złożony przez grupę 6 
radnych, zakłada wyrażenie stanowiska dotyczącego złego stanu technicznego dróg 
wojewódzkich przebiegających przez teren gminy Stare Babice – drogi nr 898  ul. Sikorskiego 
i drogi nr 718 ul. Jana III Sobieskiego).   
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   III/19/11 - w sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego stanu 

technicznego dróg wojewódzkich zlokalizowanych na 
terenie gminy Stare Babice  

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
18. Zapytania radnych. 

 
Radny T. Szuba Tomasz spytał czy są plany kontynuacji budowy kanalizacji na ul. 
Wieruchowskiej  
i Ożarowskiej.  
 
Radny D. Sobczak spytał jakie są kryteria dotyczące dofinansowania dzieciom dojazdów do 
szkół autobusami ZTM.  
Spytał także jaka była przyczyna zmniejszenia do 70% dotacji na dofinansowanie kolektorów 
słonecznych i czy Wójt nie obawia się zmniejszenia zainteresowania programem.  
 
Radny S. Sumka spytał czy jest możliwość zatrudnienia dodatkowych osób w spółce wodnej, 
które wspomogłyby w działaniu dwie pracujące tam osoby.  
 
Radna B. Skrońska spytała czy gmina dysponuje planami lub harmonogramem działań spółki 
Wodnej na kolejne lata, czy są prowadzone działania prewencyjne związane z udrażnianiem 
rowów melioracyjnych i urządzeń odprowadzających wodę, czy są prowadzone rozmowy nt. 
ściągalności składek. 
 
Radna A. Kaczurba spytała czy jest planowane skomunikowanie gminy Stare Babice z gminą 
Izabelin, od 1 marca autobus 714 nie będzie jeździł do Izabelina.  
Spytała czy jest możliwość uchwalenia planów cząstkowych, w przypadku problemów z 
uchwaleniem całego planu zagospodarowania przestrzennego gminy.  
 
Radny S. Lesisz spytał kto kupił działkę w Zielonkach i czy emeryci nową linią również będą 
jeździć bezpłatnie.  
 
Radna K. Gąsowska poprosiła o pomoc w rozwiązaniu problemów mieszkańców ul. Krętej i 
Krótkiej związanych z zalewanie gruntów i utwardzeniem nawierzchni dróg.  
 
Radna B. Pruszkowska-Kubel zwróciła się z prośbą o udzielenie informacji radnemu 
Tomaszowi Szubie (który przyjeżdża do Klaudyna na interwencje związane z zalewaniem 
posesji) do którego rowu może wypompowywać wodę, gdyż wzywa ją a ona nie jest w stanie  
mu odpowiedzieć.  
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Radna K. Gąsowska spytała czy na znakach drogowych przy trasie S8 jest możliwość 
dopisania poza Sochaczewem, miejscowości Stare Babice, wiele osób skarży się, że 
przejeżdża zjazd i trafia na Trasę Poznańską.  
 
Radny A. Kotwicki w sprawie oznakowania trasy S8 poprosił o dopisania do tablic z nazwą  
„Blizne” drugiej części nazwy miejscowości  – „Łaszczyńskiego”  
 
Radna B. Skrońska spytała czy na zakręcie w Wierzbinie na ul. Warszawskiej można 
wnioskować o znak ograniczający prędkość do 40km/h. Spytała również czy z budżetu gminy 
może być sfinansowany zakup lustra, zwiększającego bezpieczeństwo  osób wjeżdżających 
na ul. Warszawską na tym zakręcie.  
 
Radny D. Sobczak odnośnie trasy S8 zwrócił uwagę na czas ustawienie świateł na 
skrzyżowaniu – jadąc od strony Warszawy i od Babic tworzą się korki, w tej chwili nie ma  
dużego ruchu prostopadłego i światła wstrzymują ruch, na i tak zakorkowanej ulicy 
Warszawskiej.  
 
19. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi na zapytania radnych: 
- odnośnie ul. Wieruchowskiej i Ożarowskiej poinformował, że wykonawca robót 
zbankrutował, roboty zostaną zakończone własnymi siłami przez przedsiębiorstwo, zakończą 
się nie później niż do końca maja, o ile warunki wodne nie spowodują zwiększonych 
trudności,   
- odnośnie dotowania dojazdów dzieci do szkół poinformował, iż wydaje mu się, że do 
pewnego wieku, dziecku mieszkającemu w odległości powyżej 3km od szkoły przysługuje 
albo dowożenie albo zakup biletu, dla dzieci starszych powyżej 4km, dzieci dostają bilety na 
komunikację zbiorową tam gdzie nie ma autobusu szkolnego,    
- odnośnie dofinansowania solarów poinformował, że gmina rozpoczynając działania 
związane z akcją miała na piśmie informację, że tego typu przedsięwzięcia będą 
dofinansowane w wysokości 85%, a  w momencie ukazania się zasad konkursu ustalono 
dofinansowanie nie w wysokości 85% a 70%, co oznacza wzrost udziału własnego 
mieszkańców o 100%,  
- odnośnie zatrudnienia stażystów w Spółce stwierdził, że jest taka możliwość, ale jak będzie  
zapotrzebowania, pracujące w Spółce osoby  mają nowoczesny system do ustalania składek i 
do windykacji składek, są dobrze wyposażone technicznie.  
 
Zastępca Wójta M. Zając w sprawie ul. Krótkiej i Krętej wyjaśnił, że mieszkańcy byli na 
spotkaniach w Urzędzie, szybko odbyła się wizja lokalna, gdyż był zarzut, że rowy są 
nieczyszczone, okazało się, że rowy wyglądają dobrze a przyczyną jest niski poziom terenu. 
Już został wykonany nowy rów, mieszkańcy są zadowoleni, pola zostały osuszone. Jeżeli 
mieszkańcy uzyskają odpowiednie zgody to zostanie przedłużony rów, odwodniający 
Pohulankę.  Odnośnie utwardzenia drogi poinformował, że wchodzi w grę tylko utwardzenie 
kruszywem.     
 
Wójt odpowiedział na kolejne pytania następująco: 
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1. Odnośnie pytań związanych z trasą S8 powiedział, że otrzymał już pierwsze uwagi i 
spostrzeżenia związane z mankamentami oznaczenia trasy, największym mankamentem jest 
oznaczenie poziome pasów, które dobiegają do ul. Kaliskiego – są 2 pasy do skrętu w lewo, 1 
na wprost i krótki cykl światła zielonego, będzie wnioskował aby środkowy pas był również 
do jazdy na wprost, gdyż skręcających w lewo jest mało, a najwięcej pojazdów jedzie na 
wprost. Oznaczenie dla osób wjeżdżających do gminy może być niewystarczające, gdyż na 
tablicach jest tylko „Sochaczew”, postara się  o taką zmianę. Uważa, za słuszny wniosek o 
zmianę długości świateł przy trasie.  
2. Odnośnie działań Spółki Wodnej poinformował, że Spółka sporządza roczny plan działań. 
Poinformował także, że jutro odbędzie się pierwsza narada dotycząca zbadania możliwości 
budowy zbiornika retencyjnego, który zabezpieczałby gminę przez cofką z Bzury, w kosztach 
partycypowałaby gmina, województwo i strona rządowa.  
3. W sprawie bezpieczeństwa na łuku ul. Warszawskiej w Wierzbinie uważa, że obecne 
ograniczenie do 50km/h w dzień i do 60km/h w nocy jest bezpieczny, obniżenie tych 
wartości nic nie zmieni, obecnie jest problem z wyegzekwowaniem obowiązującej prędkości.  
4. Odnośnie połączenia komunikacyjnego z gminą Izabelin, poinformował, że na okres 
przejściowy Wójt Izabelina uruchomi zastępczą komunikację. 
5. W zakresie uchwalania cząstkowo planów miejscowych wyjaśnił, że jest taka możliwość, 
jednak zwrócił uwagę, że  uzyskano zapewnienie z Ministerstwa Rolnictwa o dokonaniu  
uzgodnień do końca kwartału, dlatego podjęta została decyzja o nie dzieleniu planu.  
6. Poinformował, że działkę w Zielonkach kupił ten sam deweloper, który buduje osiedle 
Willa Kwirynów.   
7. Zapewnił, że zniżki które honoruje ZTM będą również obowiązywać w nowym autobusie L-
6. 
8. W zakresie działalności Straży Pożarnej przy wypompowywaniu wody poinformował, że 
strażacy powinni uzgodnić ze Spółką Wodną miejsca spuszczania wody, sołtys nie jest 
fachowcem z tej dziedziny, zaapelował do radnego aby uzgodnienia poczynił z Panią Baltyn.  
9. Sprawa lustra jest realna, jeśli inspektor stwierdzi, że jest ono w stanie poprawić 
widoczność. Poprosił o złożenie w tej sprawie wniosku przez radną lub mieszkańców.  
 
Radny T. Szuba wyjaśnił, że sprawa jest pochodną trudnej sytuacji na Klaudynie, mieszkańcy 
nie wyrażają zgody na  przepompowywanie wody pomiędzy działkami, czują się nawzajem 
zalewani, dlatego uzgodnił z Prezesem Starnowskim, że o wszystkich sprawach będzie 
informowana Pani sołtys, która jest potrzebna do negocjowania z mieszkańcami  
 
Radny S. Sumka poinformowała, że policja i mieszkańcy sprawdzili, że widoczność na tym 
odcinku wynosi 20m, a nie - jak zostało stwierdzone przez zarząd dróg - 100m.  
 
Wójt stwierdził, że wysyłając wniosek o akceptację postara się o dołączenie opinii policji.  
 
Radna B. Skrońska poinformował, że poprosiła policję o statystyki z ostatnich 10 lat, które 
można również dołączyć do wniosku.  
 
20. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie obrad publiczność może 
zadawać pytania, zgodnie z § 29 Statutu Gminy zapytania składa się w sprawach aktualnych 
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problemów gminy, a także w celu uzyskania informacji o stanie faktycznym. Rada Gminy nie 
rozpatruje indywidualnych spraw, przedmiotem obrad rady mogą być jedynie sprawy 
publiczne dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy prywatne czy osobiste ( art.6 ust.1 
ustawy o samorządzie gminnym). 
 
Radny W. Żyndul zwrócił uwagę na problemy wsi Klaudyn: 5 lat temu w budżecie było kilka 
drobnych projektów, których obecnie nie ma, wyraził nadzieję że one wrócą, wieś jest 
zalewana, mieszkańcy nie mają jak dojechać do gminy. 
Poinformował, że mieszkańcy postanowili zorganizować protest  związany ze stanem  
ul. Sikorskiego – zostanie wstrzymany ruch, pięć lat temu gmina zobowiązała się, że 
sporządzi projekt, były pozytywne sygnały z Urzędu Marszałkowskiego, jednak nikt nie 
zwolnił MZDW z bieżącej konserwacji i utrzymani stanu technicznego tej drogi.  
 
Pan K. Dymek, mieszkaniec wsi Kwirynów zabrał głos w sprawie wniosku dotyczącego 
opracowania i ufundowania sztandaru gminy (wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokółu)  
Zadeklarował swoja pomoc Komisji Oświaty. Poza tym można nawiązać kontakt z panem 
Alfredem Znamierowskim - Prezesem Polskiego Instytutu Heraldycznego, autor projektu 
herbu gminy Izabelin. Zgłosił pomysł ogłoszenia konkursu plastycznego na projekt sztandaru 
wśród młodzieży. Zaproponował sfinansowanie sztandaru ze sprzedaży cegiełek kupowanych 
przez mieszkańców.  
W dalszej części wypowiedzi poruszył problemy związane z postępowaniem z flagami 
(państwową i gminną), sztandarami, godłem i herbem a w szczególności:  
- warunkami eksponowania flagi, 
- sposobami eksponowania flagi, 
- ceremoniałem flagowym, 
- eksponowaniem flagi RP z innymi flagami, 
- ekspozycją na masztach pionowych.  
 
Pan P. Majchrzak, mieszkaniec wsi Wierzbin spytał czy będzie naprawiana ul. Królowej 
Marysieńki. Przekazał, od kolegów pracujących w pogotowiu, zgłoszenie, że z nowego bufetu 
do pomieszczeń karetki dostaje się nieprzyjemny zapach oleju.  
 
Wójt odnośnie Klaudyna stwierdził, że stan jaki tam jest wynika z wielu czynników – niektóre 
rowy zostały zasypane przez mieszkańców i niezależnie od ilości wykonanych konserwacji 
przez Spółkę Wodną to przeszkoda na końcu ul. Krzyżanowskiego blokuje odpływ wód i bez 
prawomocnej decyzji administracyjnej nic nie można zrobić. Po uprawomocnieniu decyzji, 
jeżeli mieszkańcy nie przystąpią do usunięcia przeszkód – trzeba będzie siłą wejść. 
Prawdopodobnie w bieżącym roku  konserwowany będzie rów Zaborowski wspólnie z gminą 
Izabelin.   
Została wykonana koncepcja dodatkowych elementów odwodnienia Klaudyna – pewne 
elementy odwodnienia wykonałaby gmina a elementy odprowadzające wodę z działek 
mieszkańcy. Odnośnie drogi nr  898 wiadomo, że jest tragicznie, protest nagłośni sprawę. 
Uważa za dobre dwutorowe działanie – mieszkańcy dysponują formą protestu a gmina ma 
możliwości formalne. Poinformował, że rozmawiał z dyrektorem na temat modernizacji 
drogi, jej koszt to 8mln zł, Zarząd nie ma pieniędzy ale Dyrektor obiecał, że zrobi wszystko 
aby pieniądze z rezerwy czy innych zadań przesunąć. W zakresie dróg gminnych gmina ma 
wykonane dwa projekty – ul. Szymanowskiego i Lutosławskiego, nie można ich realizować z 
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uwagi na brak kanalizacji. Prace kanalizacyjne w bieżącym roku mają być wykonywane 
intensywniej z uwagi na refundację lub pożyczkę pomostową. Stwierdził, że nikt nie 
zapomina o Klaudynie, nakłady jakie gmina poniosła na tę wieś to 13mln w ciągu 4 lat, jest to 
powyżej średniej, odnosząc się do innych sołectw, chociaż potrzeby są większe niż w innych 
miejscowościach. Priorytetem jest obecnie wykonanie odwodnienia.  
Odnośnie stanu ul. Królowej Marysieńki poinformował, że znany jest stan drogi i jak się 
poprawią warunki pogodowe będzie naprawiana.  
Odnośnie zapachów w pomieszczeniach stacjonowania karetki poinformował, że sprawa jest 
również znana, będzie reklamowana wentylacja aby rozwiązać ten problem.    
 
Sekretarz Gminy poinformowała o wyborach do Izb Rolniczych, które odbędą się w niedzielę 
– 3 kwietnia br. Organizatorem jest Mazowiecka Izba Rolnicza a gminy są zobligowane 
pomagać w ich przeprowadzeniu. Gmina stanowi jeden okręg wyborczy, w którym będzie 
wybieranych dwóch delegatów. Zaapelowała o wsparcie osób które będą kandydowały w 
zbieraniu podpisów. W gminie są dostępne odpowiednie druki.   
Ponadto przypomniała, że w dniach od 1 kwietnia do 30 czerwca zostanie przeprowadzony 
powszechny spis ludności.  
 
21. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie III 
sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 
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